



Godkendt 06.06.2007

**Referat af bestyrelsesmøde
Mandag den 16. april 2007 kl. 16.00 – 20.00
Domus Medica**

Til stede: Thomas Gjørup (TG), Birte Obel (BO), Peter Gjersøe (PG) og Torben Østergård (TØ). TØ forlod mødet kl. 19.30

Afbud: Ejler Ejlersen (EE), Mette Worsøe (MW) og Mette Hallas (MH)

Gæst: Ellen Holm (EH), Formand for Dansk Selskab for Geriatri (DSG) deltog under pkt. 1

Referent: Kirsten Koch (KK)

DAGSORDEN

- 1. Et-dags kursus som introduktion til de interne medicinske specialer.**
Enighed om, at det er en god ide og i så fald skulle det også tilbydes de studerende. Sted: København. Tid: Ultimo januar 2008. Finansiering: Man kunne rette henvendelse til Regionerne og Sundhedsstyrelsen for at høre, om de vil bidrage. Deltagergebyr: kr. 3-400 kr. Specialeselskaberne skal inddrages og stille med oplægsholdere – de skal selv afholde oplægsholderens udgifter. Der blev nedsat et udvalg til at arbejde videre med sagen: Ellen Holm, Birte Obel og Torben Østergård. EH skriver udkast til brev til de 9 specialeselskaber, som godkendes af Udvalget og sendes til bestyrelsesmedlemmerne til orientering.
- 1a. "Det komplekse intern-medicinske patientforløb".** EH havde også ønsket at drøfte dette med bestyrelsen. DSG og DSIM kunne arrangere et sådant kursus – evt. sponseret af et medicinalfirma. Der kunne være deltagelse fra flere specialer. Kunne arrangeres i lighed med det kursus, som MEFU og DSG holdt den 16. januar 2003 ("Med alderen som blind passager").
- 1b. DSG og DSIM.** Debat om specialet geriatri's udvikling: flere patienter – antal sengedage – optimere organisationen – problemer med nyuddannet plejepersonale, som ikke er kvalificeret nok. Endvidere drøftedes samarbejdet generelt mellem DSG og DSIM. EH opfor-

drede DSIM til at huske at nævne geriaterne, når der tales specialer. TG tog det til efterretning og opfordrede geriaterne til at tænke andre muligheder indenfor Geriatri – evt. i samarbejde med kommunerne. EH oplyste, at selskabets statusnotat snarest vil blive redigeret.

2. Godkendelse af referat

Referat af bestyrelsesmøde den 2. marts 2007.
Der var ændringer til pkt. 5 og 8, og et nyt pkt. 8a indsættes. KK retter referatet til og udsender det til godkendelse på næste bestyrelsesmøde.

3. Gensidig orientering

Bog fra Patientforsikringen "Afgørelser og praksis 1992 – 2005" blev udleveret til PG.

4. Meddelelser fra udvalg m.m.

4.1. Møde- og Efteruddannelsesudvalget (MEFU).

Referat fra 18.12.06 er udsendt til bestyrelsen.

4.2. Arbejdsgruppen vedr. organisatorisk udvikling af de medicinske afdelinger.

Arbejdsgruppen eksisterer ikke længere. Pkt. tages af dagsordenen fremover. Forslag om at samle ca. 10 personer i en Tænketank, hvis opgave er at tænke nye tanker og forsøge at se tingene i et nyt perspektiv: Hvordan skal den fysiske indretning af fremtidens hospitaler være? Leveres ydelserne i et patientforløb, så hurtigt som de efterspørges? Man kunne ansætte en ACer/journalist, som skulle formulere ideerne og søge litteratur - evt. en journalist fra Mandag Morgen, som kunne skrive en række artikler over f.eks. 2 år. Debat om hvem, der kunne tænkes at ville være medlem af en sådan Tænketank.

4.3. Koordineringsudvalget

4.4. European Federation of Internal Medicine (EFIM)

TG deltager i Portugal, Lissabon

4.5. Union of European Medical Specialists (UEMS)

4.6. European Board of Internal Medicine (EBIM)

5. Årsmødet med Hagedornprisuddeling

a) Evaluering.

Takkebrev fra Hendrik Vilstrup. Positive tilbagemeldinger fra flere sider. Næste år bør der annonceres tidligere og massivt, og temaet skal udmeldes tidligt. Næste års tema kunne være Uddannelse (dog vil det nok give overlap med uddannelsesmødet i januar sammen med DSG). Andre forslag er: "De Gamle", "Nye landvindinger indenfor hvert speciale. Hvad er der sket af spændende nyt" eller "Frontiers of internal medicine from clinical viewpoint" Emnet bør målrettes de yngre læger, som der meget gerne må deltage flere af.

b) Kan indsendte indstillinger vedr. Hagedornprisen returneres.

Bestyrelsen besluttede, at alle indstillinger (undtagen prismodtagerens) skal markuleres.

c) Tid og sted for Årsmøde og Hagedornprisuddeling 2008.

Fredag den 7. marts 2008 på Steno Diabetes Center. Finn Hagedorn vil gerne komme med et indlæg om sin farbror. Det er endnu ikke aftalt, hvor

Festmiddagen skal finde sted. KK mailer rundt til bestyrelsesmedlemmerne mhp. andre forslag til emne. Emnet skal fastlægges snarest, så det kan komme med i Nyhedsbrevet. Når emnet er fastlagt, skriver KK udkast til brev til specialeselskaberne. BO redigerer, og det sendes til bestyrelsen til orientering. Brevet sendes ud inden sommerferien.

6. Nyhedsbrevet nr. 45

Deadline 2. april 2007 – udsættes for at få annonce med vedr. Årsmødet 2008.

Udkommer kun elektronisk denne gang. Der sendes en mail til de medlemmer, som har mail-adresse med Nyhedsbrevet vedhæftet, hvis det fylder mindre end 1 mg – ellers meddelelse om, at Nyhedsbrevet kan ses på hjemmesiden med oplysning om link hertil. Endvidere sendes brev med oplysning om, at Nyhedsbrevet kan ses på hjemmesiden til de medlemmer, som ikke har oplyst mail-adresse.

KK vil prøve at skaffe mail-adresser på de personer, som sædvanligvis får tilsendt et eksemplar af Nyhedsbrevet, så de også kan modtage det elektronisk.

7. Brev af 5. februar 2007 fra Lægeforeningen vedr. udpegning af sagkyndige til Patientklagenævnet

TG kontakter Niels Michelsen, LF – følges op på næste møde.

8. Akutberedskab

Fælles høringssvar fra DSIM og de 9 specialeselskaber er sendt til SST den 6. marts 2007 - har været omtalt i Ugeskriftet. God ting, at alle var med i høringssvaret.

Jens Winther Jensen har kontaktet TG med ønsket om, at der pustes liv i spørgsmålet. TG har holdt møde med Jens Winther Jensen og Tommy Østerlund i dag. Tommy Østerlund formulerer indlæg.

Henvendelse fra Lone Deibjerg, Silkeborg – forslag om medlemsmøde. TG kontakter Lone Deibjerg for at drøfte henvendelsen og henviser til Det planlagte kursus i januar 2008 vedr. rekruttering til specialet, Årsmødet og Høringssvaret af 6.3.07 til SST.

9. Kirurgiprojektet v/Mette Kelstrup Hallas

Udvikle viden på vores område. Debat om hvordan projektet evt. kunne gribes an. Det er svært at skaffe dokumentation. MH har skrevet indlæg til Nyhedsbrevet herom. BO vil gerne deltage i projektet, men vil ikke være tovholder. Man kunne evt. inddrage SST i arbejdet. TG og BO deltager i møde den 29. maj 2007. (MH har efterfølgende oplyst, at hun også deltager).

10. AB-Fonden

Henvendelse fra Lægeforeningens Finansafd. – saldoen til disposition pr. ultimo 2006 er negativ med kr. 33.868.

EE opfordres til få sagen belyst – evt. ved at rette henvendelse til Lægeforeningens Finansafd.

- 11. Arbejdsgruppen for Organisatorisk Udvikling af de Medicinske Afdelinger**
Gruppen er nedlagt - blev behandlet under pkt. 4.2.
- 12. Repræsentation i Udvalg, Arbejdsgrupper m.v. – Bestyrelsesmedlemmer / ikke-bestyrelsesmedlemmer. Evt. udvidelse af antal bestyrelsesmedlemmer**
Aflastning af bestyrelsesmedlemmerne er ønskeligt. Debat om man kunne vælge en person uden for bestyrelsen som DSIM's repræsentant i enkelte sammenhænge. Bestyrelsen besluttede, at det kan gøres, men når man vælger en person udenfor bestyrelsen, bør vedkommende rapportere til bestyrelsen et par gange om året.
P.t. har PG ikke (pga. arbejde) mulighed for at deltage i møder i Referencegruppen for projekt sundhedsvæsenet og kronisk sygdom. PG tager kontakt til Hanne Jørsboe, Nykøbing F, som evt. er interesseret i at deltage i dette arbejde – skal besluttet endeligt af bestyrelsen, inden det effektueres. Vedkommende skal mødes med bestyrelsen et par gange om året og afrapportere. Suppleant kunne være PG.
Evt. udvidelse af antal bestyrelsesmedlemmer: Henrik Toft Sørensen, Århus Sygehus blev bragt i forslag som bestyrelsesmedlem.
- 13. Valg af repræsentant til styregruppen for de nationale rekommandationer under IRF og Udvalget vedr. Lægemedelforbruget i Danmark under Lægemedelstyrelsen**
Arne Cyron har hidtil beklædt disse poster, men i mail den 06.12.2006 meddelt, at han ikke længere har tid til disse opgaver.
Jesper Hallas er foreslået til "Styregruppen for de nationale rekommandationer under IRF".
Bestyrelsen besluttede at vælge Jesper Hallas til begge poster. BO kontakter Jesper Hallas for at spørge, om han er interesseret.
Jesper Hallas har efterfølgende bekræftet, at han gerne vil gå ind i arbejdet i *Styregruppen for de nationale rekommandationer under IRF*. Han oplyste endvidere, at han allerede repræsenterer DSIM i *Udvalget vedr. Lægemedelforbruget i Danmark under Lægemedelstyrelsen*. KK giver besked relevante steder og opdaterer hjemmesiden.
Jesper Halles er indforstået med at deltage i et bestyrelsesmøde "et par gange om året" og aflægge rapport.
- 14. Datoer for kommende møder**
Generalforsamling onsdag den 31. oktober 2007 og bestyrelsesmøder onsdag den 19. september og onsdag den 12. december 2007. Alle møder holdes i Domus Medica.
- 15. Næste bestyrelsesmøde**
Onsdag den 6. juni 2007 kl. 16.00 i Domus Medica.

16. Eventuelt

- a) Høring af standarder og indikatorer i Den Danske Kvalitetsmodel. Frist for høringssvar er onsdag den 23. maj 2007.
- b) Valg af repræsentant til "Revision af Sundhedsstyrelsens vejledning om behandling med blod". TØ kontakter Jørgen Schøler Kristensen.